

No. 12652. INTERNATIONAL COCOA AGREEMENT, 1972. CONCLUDED AT GENEVA ON 21 OCTOBER 1972¹

N° 12652. ACCORD INTERNATIONAL DE 1972 SUR LE CACAO. CONCLU À GENÈVE LE 21 OCTOBRE 1972¹

ACCESSION

Instrument deposited on:

15 March 1974

CZECHOSLOVAKIA

With the following declaration:

“The Government of the Czechoslovak Socialist Republic declare that articles 2, 3, and 70 of the Agreement are not in harmony with the contents and spirit of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples adopted by the United Nations General Assembly on 14 December 1960 by resolution 1514 (XV).²

“In the opinion of the Government of the Czechoslovak Socialist Republic articles 63 and 68 of the Agreement are discriminatory in nature since they prevent certain States to become Parties to the Agreement”.

ADHÉSION

Instrument déposé le :

15 mars 1974

TCHÉCOSLOVAQUIE

Avec la déclaration suivante :

[TRADUCTION — TRANSLATION]

Le Gouvernement de la République socialiste tchécoslovaque déclare que les articles 2, 3 et 70 de l'Accord ne concordent ni avec le contenu ni avec l'esprit de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux adoptée par l'Assemblée générale de l'Organisation des Nations Unies le 14 décembre 1960 par la résolution 1514 (XV)².

Le Gouvernement de la République socialiste tchécoslovaque estime que les articles 63 et 68 de l'Accord ont un caractère discriminatoire puisqu'ils empêchent certains Etats de devenir parties à l'Accord.

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 882, No. I-12652, and annex A in volumes 884, 891, 892, 896, 897, 904, 908 and 915.

² United Nations, *Official Records of the General Assembly, Fifteenth Session, Supplement No. 16 (A/4684)*, p. 66.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 882, n° I-12652, et annexe A des volumes 884, 891, 892, 896, 897, 904, 908 et 915.

² Nations Unies, *Documents officiels de l'Assemblée générale, quinzième session, Supplément n° 16 (A/4684)*, p. 70.